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Aan: Provincie Overijssel 
T.a.v. griffie 
vloedbeltverbinding@overijssel.nl 

 
C.c.: almelo@fietsersbond.nl ; hengelo@fietsersbond.nl ; redactie@tubantia.nl ; info@rtvoost.nl ; Rijkswaterstaat 
via contactformulier ; info@vechtstromen.nl ; info@nmr-hengelo.nl ; raadsgriffie@almelo.nl ; 
raadsgriffie@borne.nl ; routenetwerkentwente via contactformulier ; info@wandelnet.nl 
 

 
Betreft: Fietsvriendelijke zienswijze Provinciaal Inpassingsplan (PIP)- N743 Vloedbeltverbinding  

Referentie: 6770389 
 

Hengelo, 20 februari 2023 
 
Geacht College van Gedeputeerde Staten van Overijssel, 
 
In deze brief presenteert de Fietsersbond zich (zie bijlage 1) en geeft ze haar zienswijze op het 
Provinciaal Inpassingsplan (PIP) met als referentie 6770389 over de Vloedbeltverbinding, een 
autoweg die Noord-Twente beter moet verbinden met de A1 en hiermee de woonkernen van 
Zenderen en Borne moet ontlasten. 
Met deze zienswijze vragen wij expliciete aandacht voor de fietser en de impact van dit PIP op de 
twee reeds bestaande hoofdfietsroutes en de vele recreatieve fietsroutes. 
 
Meer ruimte voor de auto heeft nadelen 
De voorgestelde nieuwe autoweg betekent een verlichting voor de dorpskern van Zenderen en zal de 
route voor bewoners en bedrijven van het achterliggende gebied in tijd bekorten. Daar staan nadelen 
tegenover: 

• het gebruik van de auto wordt bevorderd, de keus voor dit vervoersmiddel zal ten nadele van 
andere opties gaan en is niet “STOMP” gedacht (zie uitleg pagina 3); 

• de ontsluiting met de voorgestelde autoweg van de Zenderse Es en het gebied langs de 
Azelerbeek ten Noordoosten van Zenderen, heeft een aanzuigende werking op bedrijvigheid in 
een nu nog steeds zéér fraai en natuurlijk ingericht gebied en zal hier dus overlast gaan bezorgen 
voor de KWALITEIT van deze (be)leefomgeving; 

 
Dat tweede aspect raakt recreanten, inwoners en toeristen, zoals wandelaars en fietsers, en dus 
schaadt dit de belangen van de doelgroep van de Fietsersbond. 
 
Wij zijn dus geen voorstander van het voorliggende plan. Liefst zien wij alleen een “korte boog” 
noordelijk van Zenderen. Mocht deze PIP toch doorgang vinden, dan pleiten wij voor een minimale 
omvang in breedte en lengte van de Vloedbeltverbinding, met al in de eerste fase rechtstreekse 
aansluiting op het klaverblad Azelo van de A1 (zie bijlage 3). Daarbij vragen wij maximale 
compensatie voor het fietsverkeer. In deze zienswijze willen wij de nadelen en overlast voor fietsers 
tot een minimum beperken en waar mogelijk vertalen naar een verbetering ten opzichte van de 
huidige situatie. We starten met de constatering dat het PIP niet aansluit bij bestaande Provinciale en 
Nationale plannen om fietsgebruik te bevorderen.  
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Past het PIP wel in het provinciale en nationale 
fietsbeleid? 
 
Ten aanzien van het provinciale beleid om het fietsen te 
bevorderen, wijzen wij op het recente Rapport van de 
Rekenkamer Oost-Nederland1 waarin wordt geconcludeerd 
dat de Provincie flink moet doortrappen. Er zijn geen eigen 
doelstellingen, terwijl landelijk wordt gestreefd naar 20% 
meer fietskilometers in 2027, zoals te lezen valt in het 
Nationaal Toekomstbeeld Fiets 2, waarvan de doelstellingen 
zijn weergegeven in de onderstaande figuur. 
 

Onze bezwaren tegen de PIP en mogelijkheden ter verbetering 
In het navolgende lichten wij onze bezwaren toe en presenteren wij een alternatieve zienswijze die 
naar onze mening beter aansluit bij de provinciale doelstellingen en die het fietsen en de fietsers ten 
goede zal komen. 
 
De voorgestelde weg is een barrière voor fietsers 

De geplande nieuwe provinciale autoweg met de werknaam “Vloedbeltverbinding” twee huidige 
prima provinciale hoofdfietsroutes, die onderdeel zijn van het in 2018 vastgestelde Kernnet Fiets 
Overijssel3. Deze twee hoofdfietsroutes hebben nog geen specifieke status, maar zijn potentiële 
trajecten van de F35 richting Zwolle en de op tekentafels geplande F1 als zijtak van de F35 vanaf 
station Borne via de Bornerbroeksestraat richting Deventer. Dagelijks worden deze beide 
hoofdroutes al goed en veel gebruikt voor zowel woon-werk als recreatief fietsverkeer. Om deze 
zienswijze te verhelderen, lichten wij deze twee hoofdfietsroutes hieronder toe. 
 
F35 langs de N743 
De eerste hoofdfietsroute is de F35, zoals beschreven in het 
Masterplan (2009). Grote delen zijn hiervan inmiddels gereed en 
uit recente tellingen is zeker het deel tussen Hengelo en 
Enschede als zeer druk bereden. Het tracé dat wij in onze 
zienswijze de F35 noemen is de huidige meest logische route 
tussen station Borne en Almelo. Deze route loopt over de 
parallelwegen langs de provinciale weg N743. Eigenlijk is dit nu 
al een logische en prachtige schakel in de F35, maar dan zonder 
toegekende status of (tijdelijke) verwijzingsborden. Deze route 
zal voor de toekomst door de rustigere dorpskern van Zenderen 
lopen, wat betekent dat fietsforenzen de lokale economie 
kunnen bevorderen door hier hun dagelijkse boodschappen te 
doen en recreanten er kunnen pauzeren. 
 
F35 volgens Atlas van Overijssel 
Kijkend op de Atlas van Overijssel (zie bijlage 2), dan loopt de tekentafel versie van de F35 tussen 
station Borne en Almelo ver van de dorpskern van Zenderen, aan de andere zijde van de spoorlijn 
Borne-Almelo, dus door een landelijk, maar sociaal onveilig gebied. Deze oplossing vereist twee 

 
1 230201_bestuurlijke_nota_fietsbeleid_overijssel.pdf (rekenkameroost.nl) 
2 Tour de Force - Duurzame mobiliteit (rwsduurzamemobiliteit.nl), Ministerie van Verkeer en Waterstaat 
3 Prioritering en inrichting kernnet fiets in Overijssel - Ingenieursbureau Movares - adviseurs en ingenieurs 

https://rekenkameroost.nl/uploads/230201_bestuurlijke_nota_fietsbeleid_overijssel.pdf
https://rekenkameroost.nl/uploads/230201_bestuurlijke_nota_fietsbeleid_overijssel.pdf
https://rwsduurzamemobiliteit.nl/praktijk/verminderen/fiets/tour-force/
https://movares.nl/projecten/prioritering-en-inrichting-kernnet-fiets-overijssel/
https://movares.nl/projecten/prioritering-en-inrichting-kernnet-fiets-overijssel/
https://rekenkameroost.nl/uploads/230201_bestuurlijke_nota_fietsbeleid_overijssel.pdf
https://rwsduurzamemobiliteit.nl/praktijk/verminderen/fiets/tour-force/
https://movares.nl/projecten/prioritering-en-inrichting-kernnet-fiets-overijssel/


 

 3 

onnodige kruisingen met de spoorlijn. En daarnaast ook nog twee kruising(en) met het nieuwe tracé 
van de Vloedbeltverbinding, nabij de mestvergister en Tusveld.  
 
 “F1” langs de Bornerbroeksestraat 
De tweede hoofdfietsroute, nog zonder formele 
status, noemen wij de F1. Deze loopt langs de 
Bornerbroeksestraat vanaf de spoorwegovergang 
in Borne richting Bornerbroek, met een aftakking 
via het bosrijke Tusveld naar Almelo. Deze route is 
vanuit fietsperspectief al een redelijk vlotte 
verbinding vanaf treinstation Borne richting 
Rijssen/Holten tot aan de provinciegrens bij 
Deventer, alwaar deze F1 route doorloopt richting 
Apeldoorn.  
 
Verbeteren volgens STOMP uitgangpunt  
In het nu voorliggende plan zien wij verslechtering van 
het bestaande netwerk van fietsverbindingen. Dit zou niet 
het geval mogen zijn wanneer het PIP volgens het door 
CROW voorgestelde STOMP (zie figuur hiernaast) zou zijn 
ontworpen. Het feit dat de F35 geen deel uitmaakt van 
deze PIP, illustreert dat STOMP niet is gehanteerd. Dan 
zou je eerst de hoofdfietsroutes aanleggen, en daarna de 
spoor- en autwegen.  
Daarom heeft Fietsersbond een eigen globale analyse 
gemaakt van de “fietsvriendelijkheid” van de drie (3) 
hiervoor benoemde fietsroutes tussen station Borne en 
de Aalderinkssingel in Almelo. Het resultaat leest u kort 
samengevat in de tabel van bijlage 5 met een toelichting 
op de totstandkoming van de score op fietsvriendelijkheid in bijlage 6. 
 
Wij stellen voor om: 

1. Het tracé van de F35 vanaf station Borne naar station Almelo te verleggen naar de ventweg 
langs de huidige N743 door Zenderen; 

2. Het tracé vanaf station Borne richting Bornerbroek en Deventer onderdeel te maken van een 
verder te plannen F1, en in dat kader een veilige ongelijkvloerse kruising voor fietsers met de 
spoorlijn Borne-Almelo in het PIP op te nemen. 

3. Voor beide routes veilige en fietsvriendelijke kruisingen met de geplande 
Vloedbeltverbinding aan te leggen, liefst met een fietstunnel zoals bijvoorbeeld die onder de 
A1 bij Hengelo (Hasseler Es) en op het kruispunt bij de N743 met de Europalaan en 
Amerikalaan nabij IKEA (zie foto’s hieronder) 

N743 
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4. Daarnaast pleiten wij voor behoud en waar mogelijk uitbreiding van de recreatief gezien 
aantrekkelijke fietsdoorsteekjes in het gebied rondom de Azelerbeek, Tusveld en Zenderen. 
Dit ter compensatie van de overlast en de barrière die er door de geplande autoverbinding in 
dit kwetsbare en waterrijke gebied rondom de Azelerbeek en de Kleine Doorbraak wordt 
opgeworpen.  

 
Conclusie 
De Fietsersbond vraagt om nadrukkelijke aandacht voor de bestaande en verder te ontwikkelen 
hoofdfietsroutes in het kader van dit PIP. Vooral moet het geplande F35 tracé langs het spoor 
worden heroverwogen. Het daarbij vrijvallende budget kan beter worden besteed aan adequate 
fietstunnels daar waar de hoofdfietsroutes de nieuwe autoweg van de Vloedbeltverbinding c.q. de 
spoorlijn kruisen. Deze wijziging draagt ook bij aan een aantrekkelijke inrichting en inpassing in het 
nieuwe straatbeeld van een leefbaar Zenderen. 
 
Graag lichten wij ons standpunt nog verder toe, waarbij wij bereid zijn om voor belangstellenden een 
recreatieve fietstocht door dit gebied organiseren! 
 
Fietsvriendelijke groeten, 
 
Melis Jan Gilde 
Provinciaal vertegenwoordiger Fietsersbond Overijssel/ Twente 
Mede ondertekend door de lokale afdelingen Hengelo en Almelo 
overijssel@fietsersbond.nl 
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Bijlage 1 
 
Over Fietsersbond 
De Fietsersbond vertegenwoordigt sinds de oprichting in 1974 ongeveer 35.000 leden, waarvan er 
ruim 700 in een straal van 25 km rondom het PIP gebied wonen. In Twente zijn een kleine 20 
vrijwilligers actief in de vijf grotere woonkernen. Gemeente Borne valt onder de afdeling Hengelo. 
Provinciaal is de Fietsersbond in Overijssel vertegenwoordigd door drie vrijwilligers. In artikel 1 van 
onze statuten staat beschreven hoe wij ons inzetten voor de kwaliteit van het fietsen. Dat vertaalt 
zich in het streven naar inrichting van de leefomgeving met de voor fietsers benodigde ruimte, 
veiligheid en bereikbaarheid. 
De Fietsersbond steunt alle aspecten die een rol spelen bij de – vaak dagelijkse - keuze voor de fiets 
boven andere vervoersopties. Ook de Nederlandse overheid legt deze relatie in haar fietsbeleid.  
 
Meer fietsen 
Wil je meer fietsers, dan dring je automatisch de Automobiliteit terug. Dit gaat het beste om het 
fietsen te faciliteren fietsen, en de link fiets met Openbaar Vervoer te optimaliseren. In het gebied 
van Noord Twente zijn ons geen recente initiatieven bekend. 
Ook helpt het om industrieparken fietsvriendelijke inrichting te geven en te stimuleren dat fietsen 
zichtbaar naast de voordeur geparkeerd kunnen worden. Want ook hier werkt zichtbaarheid van een 
fietsende collega aanstekelijk op de twijfelaars. 
 
Recent fietsvriendelijk beleid 
Mede door toedoen van 50 jaar fietsvriendelijke acties van de Fietsersbond, is fietsen een onderdeel 
gaan uitmaken van het beleid van de Nederlandse overheid. De fiets heeft een schaalsprong gemaakt 
en wordt niet alleen gekoppeld aan individuele mobiliteit en vrijheid, maar gaat ook belangrijk 
bijdragen aan de volksgezondheid en verbetering van het milieu. Letterlijk staat er in de kamerbrief 
van 18 juli 2022: “Fietsen is goed voor de schone lucht, het klimaat en tegen de stikstof, in een land 
waar we steeds meer tegen milieugrenzen aanlopen. En fietsen scheelt files op de weg en drukte in 
het openbaar vervoer… “. 
Om uitvoering te geven aan dit beleid, zou dit PIP sterk in heroverweging genomen moeten worden 
en is terughoudendheid geboden bij aanleg van snelverkeer voorzieningen omdat die voorzieningen 
dit beleid dwarsbomen. 
  

https://www.rijksoverheid.nl/onderwerpen/fiets/fietsbeleid
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Bijlage 2  
 
Kaarten uit de Atlas van Overijssel en schatting van de omfietsafstand ( ca 800 meter) in het 
voorgenomen tracé van de F35. Onder: kaart uit Atlas van Overijssel en huidige (deels nog geplande 
tracé van de F35. 
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Bijlage 3 
 
Toelichting op onze voorkeur voor directe aansluiting op de A1 bij Azelo 
 
Het verbaast ons tegen dat er in dit PIP niet direct een rechtstreekse aansluiting op de snelweg A1 
wordt gemaakt. Daarbij lijkt Rijkswaterstaat niet in dit PIP te zijn betrokken.  
De recent aangelegde natte natuur pal langs de A1 en de Azelerbeek, wordt door deze PIP in de knop 
gesmoord. En dat terwijl deze nieuwe natuur nog maar recent is vormgegeven door het Waterschap 
Vechtstromen en volgens de Atlas van Overijssel onderdeel uitmaakt van het Nationaal Natuur 
Netwerk (NNN). Dit kan de Fietsersbond niet rijmen met de doelstellingen voor klimaat- en 
natuurherstel, waar juist het fietsen een bijdrage aan levert. Het voelt daarmee als dweilen met de 
kraan open. De enige meerwaarde die wij kunnen bedenken voor de Vloedbeltverbinding is een 
rechtstreekse aansluiting op de snelweg A1. Een vergelijkbare situatie is de Rijnlandroute ten zuiden 
van Leiden. Ook daar schreef de afdeling Leiden van de Fietsersbond een uitgebreide zienswijze, met 
vergelijkbare overwegingen4. 
Ook is opvallend dat dit PIP niet staat uitgewerkt op de digitaal beschikbare Atlas van Overijssel. 
Zodoende is het moeilijk om een beeld te vormen van de impact die het heeft op het overige beleid 
in dit gebied. We hopen dat door onze zienswijze deze hiaten worden gedicht, en er deugdelijke 
onderbouwing komt voor het aantasten van de waarden die het gebied haar specifieke kwaliteit 
geven. 
 

Bijlage 4 
 
Wat betekent het verleggen van het tracé van de F35 in de praktijk? 
 
Het hobbelige tegelfietspad dat nu door Zenderen loopt dient geasfalteerd en verbreed te worden. 
Tijdens de inloop begrepen wij dat er in Zenderen langs de Hoofdstraat de komende tijd veel gaat 
veranderen, dus ontstaat ruimte om de F35 onderdeel van dat project te maken. De Fietsersbond wil 
graag meedenken met deze herinrichting. Daarbij vergelijken we dit graag met de situatie die zich 
heeft voorgedaan bij Usselo waar de oude N18 in snelheid is afgewaardeerd, maar waar de kwaliteit 
van de leefomgeving er veel bij heeft gewonnen. 
Het begin van de snelfietsroute F1 tussen Twente richting Deventer en Amsterdam is momenteel al 
prima en zelfs grotendeels helder verlicht met LED tussen bebouwde kom grens van Borne en de het 
voormalige klooster (tijdelijke COA locatie) aan de Kuipersweg. Op dit tracé zou een betere 
kantafwerking de enige maatregel hoeven te zijn, zodat er voldoende breedte komt om met twee 
fietsers naast elkaar te rijden. Omdat het sluipverkeer bij Tusveld zal verminderen door aanleg van de 
Vloedbeltverbinding, is ook hier geen verdere verbetering noodzakelijk voor het fietsverkeer. 
 
 
  

 
4 https://leiden.fietsersbond.nl/2015/02/25/beroepsschrift-van-fietsersbond-leiden-tegen-het-
tracebesluit-rijnlandroute-a4-en-a44-van-17-december-2014/ 
 

https://leiden.fietsersbond.nl/2015/02/25/beroepsschrift-van-fietsersbond-leiden-tegen-het-tracebesluit-rijnlandroute-a4-en-a44-van-17-december-2014/
https://leiden.fietsersbond.nl/2015/02/25/beroepsschrift-van-fietsersbond-leiden-tegen-het-tracebesluit-rijnlandroute-a4-en-a44-van-17-december-2014/
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Bijlage 5a 
 
Uitwerking van de voor- en nadelen van diverse varianten voor de drie hoofdfietsroutes die er 
rondom deze PIP gekozen kunnen worden. 
Op alle voor fietsers belangrijke aspecten hebben wij scores van 1 (rood) tot 3 (groen) toegekend, 
waarbij de hogere (groene) scores beter zijn voor de fietsers en de #fietsvriendelijkheid bevorderen. 
 
Omschrijving van de deelaspecten staat in bijlage 5b. 
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Bijlage 5b 
 

Aspecten voor Fietsvriendelijkheid en hun score 
 
Hieronder lichten wij onze zienswijze in meer detail toe met suggesties voor verdere uitwerking. In 
bijlage 5a hebben wij alle aspecten samengevat en gewogen in voor- en nadelen voor de fietser. 
 

1. Aantrekkelijke fietsroutes voor woon-werkverkeer 
Fietsers prefereren voor woon-werkverkeer de kortste route met gemakkelijk doorfietsen. De door 
ons voorgestelde route van de F35 door Borne en Zenderen betekent dat voor de bewoners van deze 
plaatsen de F35 dichter bij huis toegankelijk zal worden. Het in het PIP opgenomen tracé tussen 
station Borne en de noordelijke rotonde van de korte boog moet bijna 1 km worden omgereden. 
Deze voor fietsers onvriendelijke situatie bij Het Vlier is noodzakelijk omdat de F35 van zuidzijde van 
het spoor naar de noordzijde switcht, om zo aansluiting te vinden op de Almelose tak die het 
industrieterrein bij Bavinkel gaat ontsluiten. Daar komt bij, dat de F35 hier ook door een extra diepe 
tunnel moet, met enkele haakse bochten. Deze drie aspecten vormen voor fietsers belangrijke 
argumenten om deze nieuwe snelfietsroute route juist niet te nemen. 
 

2. Fietsvriendelijke tunnels 
Over de wijze waarop de kruising met de spoorlijn zal worden uitgevoerd maken wij ons zorgen. We 
juichen aparte fietstunnels toe, maar alleen wanneer die door fietsers in een veilige en rechte lijn 
genomen kunnen worden, met als goed voorbeeld de fietstunnels die de noordelijk gelegen 
Hengelose woonwijk Hasseler Es verbinden met het stadscentrum. Het kenmerk van een tunnel is 
namelijk dat fietsers hier met een flink verhoogde vaart inrijden en dan is het gevaarlijk om aan het 
einde van de helling een scherpe bocht te moeten maken of zelfs kruisend verkeer tegen te komen. 
Slechte voorbeelden zijn er wat dat betreft in onze Twentse regio helaas genoeg, bijvoorbeeld de 
fietstunnels bij Oldenzaal (bij de Hazewinkelweg), de Hennie Kuiper tunnel bij Denekamp en de 
spoortunnel in Almelo bij de Aalderinkssingel en de Slachthuiskade.  
 

3.  Overige argumenten om fietsverkeer te bevorderen in het PIP. 
 
Duurzaamheid 
De Overheid wil het gebruik van de fiets bevorderen, omdat het gezond en duurzaam is en bijdraagt 
aan diverse grote maatschappelijke doelstellingen op gebied van stikstof, gezondheid, klimaat, etc. 
Zowel voor automobilisten als voor de fietsforens is tijd ook gewoon geld. De Fietsersbond verwacht 
de komende decennia een forse toename van fietsers en wil daarom dat deze PIP het fietsen in 
praktische en economische zin maximaal vooruit helpt. Hanteren van de STOMP principes, die door 
de Provincie worden gesteund, betekent ook kiezen voor duurzaamheid en faciliteren van 
voetgangers en fietsen boven autoverkeer.  
 
Fietsshowfactor 
Wanneer automobilisten fietsers op Fietssnelwegen zien, dan kan dat het kiezen voor de fiets 
bevorderen. Ook reizigers die vast staan met het OV kunnen zo hun alternatief met eigen ogen zien. 
Kortom: het motto is “Fietsers zien, doet fietsen”. En dat werkt niet met een tracé langs een verlaten 
stuk niemandsland tussen Borne en Almelo. 
 
Fysieke VEILIGHEID 
De basis voor het succes van de fiets in Nederland vormt de fietsveiligheid, zeker in vergelijking met 
andere landen. Dit gegeven willen we graag extra benadrukt zien als een onderscheidende kwaliteit, 
maar we zien dit niet terug in deze PIP. De doelstellingen uit het Masterplan F35 (2009) worden nog 
niet gehaald, gezien het stijgend aantal fietsongevallen. 
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Sociale VEILIGEHID 
Ook sociale veiligheid zal fietsen bevorderen. Snelfietsroutes worden intensief gebruikt in de donkere 
ochtend- en avonduren door alle lagen van de bevolking. Hierbij geeft de Fietsersbond de voorkeur 
aan routes die zoveel mogelijk via bewoonde gebieden lopen. Het voorgestelde nieuwe F35 tracé 
langs het spoor tussen Borne en Almelo gaat door (overdag gezien) prachtig uitgestrekt landelijk 
gelegen en eenzaam natuurlijk gebied. In het donker geeft dit fietsers vaak een onveilig gevoel. 
Daarbij komt dat verlichting van nu nog duistere gebieden kostbaar en weinig duurzaam en 
natuuronvriendelijk is. De bestaande tracés van de F1 en F35 voldoen grotendeels aan de norm voor 
sociale veiligheid gelet op aanwezigheid van bebouwing. Daarom pleiten wij ervoor deze routes 
binnen dit PIP op zelfde wijze aan te leggen, waarmee ze een aantrekkelijk alternatief voor de auto 
worden. 
 


